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Zápis z 3. řádného zasedání Vědecké rady  

Fakulty humanitních studií Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně,  

konaného dne 7. 9. 2016 

 

Přítomni: doc. Jaroslav Balvín, doc. Martina Cichá, prof. Peter Gavora, doc. Jana 

Chamonikolasová (dostavila se v 10.20 h), doc. Helena Kadučáková, dr. 

Věra Kozáková, doc. Jana Kutnohorská, doc. Anežka Lengálová, prof. Hana 

Lukášová, Zlatuše Mihalová, prof. Silvia Pokrivčáková, prof. Jaroslav 

Rybka, doc. Tomáš Svatoš, doc. Radim Šíp, dr. Roman Trušník, doc. Petr 

Urbánek, doc. Soňa Vávrová, prof. Eliška Walterová, doc. Adriana 

Wiegerová 

Omluveni: prof. Milan Pol, prof. Věra Janíková, prof. Arnošt Pellant, doc. Lada Cetlová, 

doc. Šárka Bubíková, Ing. Jitka Jašková 

Stálí hosté: dr. Anna Krátká, Mgr. Dagmar Machová, dr. Libor Marek 

 

Prezenční listina je uložena na Referátu pro tvůrčí činnost a vnější vztahy Fakulty 

humanitních studií UTB ve Zlíně.  

Jednání Vědecké rady (dále jen „VR“) bylo zahájeno v 10 hod.   

 

Průběh jednání VR 

1. Zahájení jednání  

Děkanka FHS, doc. Anežka Lengálová, přivítala přítomné na třetím řádném zasedání  

VR FHS ve druhém funkčním období a seznámila je s rozhodnutím prof. Chrásky vzdát se 

funkce člena VR v souvislosti s jeho ukončením působení na FHS.  

Konstatovala, že z celkového počtu 24 členů je přítomno 18 členů, tzn. VR je usnášení 

schopná.  

 

2. Odsouhlasení programu jednání  

Děkanka vysvětlila změnu názvu dokumentu v prvním bodě programu oproti dříve zaslanému 

programu (terminologie novely zákona o VŠ). 

 

Návrh programu:  

 Projednání návrhu Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti 

Fakulty humanitních studií UTB ve Zlíně pro rok 2017.  

 Projednání a schválení návrhu členů komisí pro SZZ v lednu 2017 na IMS Brno.  

 Publikační činnost fakulty v letech 2013-2015, nakladatelství UTB, vědecké edice. 

 DSP Pedagogika na FHS. 

 Sdílení zkušeností z aplikace novely zákona o VŠ. 
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 Různé. 

K návrhu programu zasedání nebyly připomínky, proto děkanka požádala přítomné o jeho 

schválení. 

Pro:   18 

Proti:     0 

Zdržel se:    0 

 

3. Projednání návrhu Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti 

Fakulty humanitních studií UTB ve Zlíně pro rok 2017.  
 

Doc. Lengálová seznámila přítomné s návrhem činnosti FHS v r. 2017, k naplnění  cílů 

dlouhodobého záměru fakulty (podle nové legislativy „plán realizace strategického záměru“). 

Dokument bude finalizován po schválení Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a 

tvůrčí činnosti UTB ve Zlíně pro rok 2017 a s vyznačenými případnými změnami zaslán 

členům VR FHS k projednání per rollam. Proti tomuto postupu nebyly námitky. 

V diskusi k prezentovanému materiálu vystoupili: 

 prof. Walterová – ocenila propracovanost předkládaného materiálu a dotázala se na 

nabídku cizích jazyků na fakultě ve vztahu k uplatnitelnosti absolventů na trhu práce. 

 Dr. Kozáková – na fakultě lze studovat vedle angličtiny také němčinu, ruštinu, 

francouzštinu, španělštinu a čínštinu. 

 doc. Urbánek -  je důležité, aby se přílišná komercionalizace univerzit nepodepsala na 

akademické kultuře. 

 doc. Lengálová – přístupy ke „třetí roli“ univerzit jsou dva; OECD ji chápe jako 

komercionalizaci univerzit, ale pro FHS je důležitý druhý přístup – příspěvek k rozvoji 

obecné kultury a vzdělanosti. Proto fakulta organizuje i nevýdělečné, obecně prospěšné 

akce. 

 

(V 10.20 se dostavila doc. Chamonikolasová) 

 

4. Projednání a schválení návrhu členů komisí pro SZZ v lednu 2017 na IMS Brno.  

Dr. Marek, proděkan pro pedagogickou činnost, seznámil přítomné s návrhem členů komisí 

pro SZZ na IMS Brno, které se budou konat v lednu 2017. V roce 2017 končí akreditace SO 

Sociální pedagogika na spolupracujícím subjektu, noví studenti nejsou přijímáni od roku 

2013. V současné době na IMS už výuka neprobíhá, 51 studentů v bakalářském stupni a 2 

v navazujícím magisterském stupni dokončují bakalářské a diplomové práce, 5 má studium 

přerušeno. Všichni musí skončit v tomto akademickém roce, pokud chtějí absolvovat na IMS. 

V diskusi doc. Šíp podpořil ukončení společné akreditace studijních programů  FHS se 

soukromým subjektem. 

 

Usnesení č. 1: 

VR FHS schválila návrh předsedů a členů komisí pro lednový termín SZZ na IMS Brno 

v akademickém roce 2016/2017 v bakalářském a navazujícím magisterském stupni studijního 

programu Specializace v pedagogice, oboru Sociální pedagogika. 
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Pro:   18  

Proti:     0 

Zdržel se:   1 

 

5. Publikační činnost fakulty v letech 2013-2015, nakladatelství UTB, vědecké edice  

Proděkanka pro tvůrčí činnost a doktorské studium, doc. Wiegerová,  informovala o 

publikační činnosti fakulty v letech 2013-2015, jejím vývoji na jednotlivých ústavech a 

hodnocení v dalších letech. Dále podala informace o nově vzniklém nakladatelství UTB a 

vědeckých edicích fakulty. 

V následné diskusi vystoupili: 

 doc. Vávrová – upozornila na to, že CV FHS se rovněž zapojilo do zpracování projektu 

GA ČR, což v přehledu předložených projektů nebylo zmíněno.  

 doc. Balvín – informoval o svém příspěvku do Registru uměleckých výstupů a pozval 

přítomné na vernisáž fotografií. 

 prof. Gavora se vyjádřil k edičnímu plánu - členové vědeckých edicí by měli nejprve 

schválit ediční plán, teprve poté by měl být prezentován. 

 doc. Wiegerová – postup vycházel ze směrnice rektora, bude iniciovat její úpravu. 

 dr. Trušník – upozornil na náročný proces získávání prestiže univerzitního nakladatelství. 

 prof. Walterová – podpořila myšlenku postupného utváření profilu nakladatelství s tím, že 

jde o dlouhodobý úkol. 

 doc. Vávrová – upozornila, že pro některé autory je důležité, aby nadále měli možnost 

vydávat monografie i v jiných nakladatelstvích. 

 doc. Wiegerová – pokud na odbornou publikaci dává prostředky univerzita, musí mít 

možnost usměrňovat tok financí. 

 

6. DSP Pedagogika na FHS. 

Prof. Gavora, předseda oborové rady DSP, přednesl zprávu o dosavadní realizaci doktorského 

studijního programu v oboru Pedagogika a jeho výhledu do dalších let. Detailní projednání je 

náplní zasedání oborové rady. 

V diskusi k tomuto bodu vystoupili: 

 doc. Šíp – jak se zapojují doktorandi do činnosti CV FHS? 

 prof. Gavora – doktorandi participují na zpracování dat k výzkumům kolegů z centra, čímž 

získávají praktické dovednosti. 

 

7. Sdílení zkušeností z aplikace novely zákona o VŠ 

Doc. Lengálová požádala přítomné o jejich dosavadní zkušenosti s aplikací novely  

vysokoškolského zákona do praxe univerzit.  

V diskusi k tomuto bodu vystoupili: 

 prof. Walterová – novela jistě přinese problémy, je nejednotná, nepřehledná, přináší nové, 

neověřené postupy. 

 doc. Lengálová – uvedla konkrétní změny a citlivá místa v zákoně, nejednotnost 

terminologie, např. fungování Národního akreditačního úřadu, tvorba rady pro vnitřní 

hodnocení univerzity, postavení garantů a jejich úvazky. 
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 doc. Chamonikolasová – poukázala na problémy s úvazky při zapojení do projektů a 

dotázala se na praxi na jiných institucích (na FF MU dělené úvazky). 

 doc. Lengálová – na FHS UTB je stejná praxe, práce navíc se zúročí v osobním hodnocení 

zaměstnance. 

 

8. Různé 

Protože se neobjevily další podněty k diskusi, předsedkyně VR poděkovala všem přítomným 

za účast a pozvala je na slavnostní shromáždění k 10. výročí FHS, které proběhne 18. 1. 2017. 

 

Jednání VR bylo ukončeno ve 12:15 hod. 

 

Příští zasedání VR se uskuteční dne 1. 2. 2017. 

 

Zapsala: doc. PaedDr. Adriana Wiegerová, PhD. 

Verifikovala: doc. Anežka Lengálová 

Ve Zlíně, dne 8. 9. 2016 

 


